
Op zaterdag 26 oktober om 20 u

en op zondag 27 oktober om 15 u

speelt ‘Trio Werner’ werk van Bel-

gische componisten; o.a. werk van

Joseph Ryelandt, August De Boeck

enArthurDeGreef.

Het trio bestaat uit klarinettist

Pieterjan Moeys, celliste Katrien

Van kerkhoven en pianist Koenraad

Sterckx.

Deze concerten vinden plaats in de

Pieter Nollekensstraat 121 te Kessel-

Lo, tenhuizevanGerdaPeeters.

De opbrengst gaat naar Parel (Pre-

nataal aanbod regio Leuven). Een

vereniging die hulpverlening biedt

bij zwangerschap en vroeg ouder-

schap.

Toegang: 8 euro voor Davids-

fondsleden en 12 euro voor niet-

leden. De plaatsen zijn beperkt!

Inschrijving gebeurt door over-

schrijving van het juiste bedrag op

BKR BE32 7390 1112 6002 van Da-

vidsfonds Blauwput Kessel-Lo. Me-

dedeling: 'Werner' + aantal deelne-

mers. Gelieve ook te vermelden of

u zaterdag (ZAT) komt of zondag

(ZON)

Dit evenement is een initiatief van

Davidsfonds Kessel-Lo Blauwput.

Vanhartewelkom!

DAVIDSFONDS BLAUWPUT
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Elk jaar organiseert Kerk in Nood

de internationale gebedsactie “Een

miljoen kinderen bidden de Rozen-

krans”. Over de hele wereld komen

kinderen samen om te bidden. Op 18

oktober 2023 waren we in de kapel

van Radio Maria in Egenhoven met

ongeveer veertig gelovigen om sa-

men de Rozenkrans te bidden. Het

gebed vol vertrouwen van kinde-

ren vliegt als een pijl recht naar

het hart van God. Hoe machtig is

het rozenkransgebed wanneer kin-

deren bidden voor vrede en een-

heid binnen families, binnen hun

land en in de hele wereld. Deze ge-

bedsactie loopt al sinds 2005 en in

2023 registreerden we voor het eerst

meer dan een miljoen deelnemers

wereldwijd! Dit jaar hopen we op

nog meer.

Het idee voor de wereldwijde ge-

bedsactie ontstond in 2005 in Ca-

racas, de hoofdstad van Venezue-

la. Terwijl een aantal kinderen de

Rozenkrans aan het bidden waren,

voelden de aanwezigen sterk de aan-

wezigheid van de Maagd Maria. Ze

dachten meteen aan de belofte van

de heilige Pater Pio: “Wanneer een

miljoen kinderen de Rozenkrans

bidden, zal de wereld veranderen.”

En dat is precies waar het om gaat:

geloof hebben in de kracht van de

gebeden van kinderen.

Oktober is traditioneel de maand

van de Rozenkrans; de 18e dag is

de feestdag van de heilige Lucas de

(c) Kerk in Nood

Evangelist. Hij heeft ons het ver-

haal van Jezus’ kindertijd overhan-

digd en volgens de overlevering

zou hij dicht bij Maria, de moeder

van God, zijn geweest.

Pater Werenfried van Straaten,

stichter van Kerk in Nood, heeft

de hulporganisatie aan Onze-Lie-

ve-Vrouw van Fatima toegewijd in

1967, op de 50ste verjaardag van

de verschijningen in Fatima. De

Maagd Maria verkondigde aan de

zieners: “Bid elke dag de Rozen-

krans om vrede te verkrijgen voor

de wereld.” Alleen God kan vrede

brengen. We kunnen daar een rol

in spelen door ons werk, maar eerst

en vooral door onze gebeden.

Op vrijdag 18 oktober 2024 om

18u30 bidden we live op Radio

Maria. Kom samen met ons bid-

den in de kapel van Radio Maria,

Sint-Reneldisplein in Egenhoven,

of luister naar Radio Maria en bid

mee van bij u thuis. Ontvang dit

kleurrijk tientje als geschenk

voor elk biddend kind. Geef je

postadres door aan Kerk in Nood en

het aantal kinderen met wie je bidt.

Kerk in Nood

Abdij van Park 5

3001 Leuven

016 39 50 50

info@kerkinnood.be

www.kerkinnood.be

IBAN: BE91 4176 0144 9176

BIC: KREDBEBB

KERK IN NOOD

"Wanneer een miljoen

kinderen de Rozenkrans

bidden, zal de wereld

veranderen." (Pater Pio)

(vervolg van Enkele Tips)

Als we opnieuw contact maken met

de realiteit, komen we dichter bij

het diepe geheim ervan: dat God de-

gene is die is. Hij is de Aanwezi-

ge, alles is in Hem, Hij is er de

bron van en de bestemming en de

bedding. Naarmate je zelf meer aan-

wezig bent, verenig je je met de

Aanwezige. Behalve met mindful-

nessoefeningen kan je dat ook oe-

fenen door een schietgebed te her-

halen of een mantra. Of je kan

dit toepasselijke gebed bidden van

de kartuizer Augustin Guillerand

(1877-1945): Slechts één ding telt:

het voorbijgaande moment, de hui-

dige minuut, de oneindige liefde

die God heeft gelegd in elke minuut.

Laat je omvormen in overgave

Het verlangen en de hoop van het

christendom brengen hun eigen

onrust met zich mee. We zouden

willen dat de wereld vredevoller en

liefdevoller was, iets meer gelijkend

op het beloofde rijk Gods. Of we

voelen onszelf onwaardig voor die

droom omdat we zelf maar weinig

vrede en liefde kunnen opbrengen.

Dan is het goed om ons te her-

inneren wat God precies van ons

vraagt: een goede wil om te doen

wat kan en God en onze naaste te

beminnen zoals we dat op dit mo-

ment kunnen. Daarna rest er alleen

maar de overgave om te vertrouwen

dat Gods liefde ons zal omvormen

tot de persoon die Hij met ons ge-

droomd heeft. Niet meer… maar ook

niet minder.

Sim D'Hertefelt - gepubliceerd op www.-

kerknet op woensdag 10 januari 2024

SINT-FRANCISCUS

Zondag 29 september 2024

26ste zo dh jaar

10u. Viering

Herdenkingsviering voor Eugène

Haine en Louise Leonard en Luc

Haine.

Voorganger: Thierry Van Craenem

Lector: Guido Lauwerier

Zang: Maria Van Eepoel

Orgel: Anna Rusakova

Zondag 6 oktober 2024

Franciscusfeest

10u. Viering

Voorganger: Lieven Dries, Gaston

Eysermans en Brigitte Puissant

Lector: Guido Lauwerier

Zang: Koor Blij Rondeel

Orgel: Herman Baumers

DON BOSCO

Zondagsvieringen om 10.30 u.

29 september

13 en 27 oktober

SINT-ANTONIUS

Zondag 29 september

26ste zondag door het jaar B

11 u. viering met koor- en samen-

zang

Voorganger: Caroline Van Auden-

hoven

Assistent: Hilde Pex

Lector: Muriam Rumbaut

Homilie: Caroline Van Audenho-

ven

Beelden: Leo Swinnen

Zondag 6 oktober

27ste zondag door het jaar B

11 u. viering met koor- en samen-

zang

Voorganger: Myriam Neves

Assistent: Caroline Van Audenho-

ven

Lector: Hilde Sinap

Homilie: Myriam Neves

Beelden: Leo Swinnen

VIERINGEN

Omarm je machteloosheid, ge-

breken en pijn

Daarmee bedoelen we niet dat je je

kleiner moet voelen dan je bent.

Nee, de mens heeft echt een onge-

looflijk hoge roeping, namelijk het

goddelijke leven op deze aarde beli-

chamen.

Maar de ontmoediging kan je om

het hart slaan als je merkt hoe wei-

nig de mens in het algemeen en

ook wijzelf persoonlijk daarvan te-

rechtbrengen.

Dan is het goed om compassie te oe-

fenen voor onze blijvende tekorten

vanuit het besef dat het goddelijke

leven niet met mensenmacht gerea-

liseerd kan worden. Nee, het is net

waar we falen en opkijken naar de

Heer voor redding dat redding wer-

kelijk mogelijk wordt.

Zoek je vrede alleen in God

Omstandigheden kunnen ons

nooit echte en blijvende vrede ga-

randeren. Omstandigheden veran-

deren, ze blijven nooit hetzelfde.

Alleen de liefde van en voor God,

die wonderlijke uitwisseling tus-

sen de mens en die onzichtbare

Aanwezigheid, leidt tot blijvende

vrede.

Niets kan ons scheiden van de lief-

de die God ons betoond heeft in Je-

zus. In alle omstandigheden mogen

we opkijken naar Hem, zijn Naam

noemen die redding betekent en red-

ding brengt op het moment dat we

hem uitspreken.

Leer elke dag opnieuw bidden

Bidden is niet ingewikkeld, het is

net heel eenvoudig. Je richt je hart

en je aandacht op de grond van al

het leven, de liefde waaruit alles

voortkomt, de barmhartigheid die

alles overstijgt en omvat. Daar blijf

je in eenvoudige relatie, sprekend

en luisterend, of gewoon stil en at-

tent.

Maar omdat het zo eenvoudig is,

vinden we bidden vaak net erg

moeilijk. Wij zijn zelf te complex

en hebben houvast nodig. Er zijn

verschillende vormen en technie-

ken van gebed die je op weg kunnen

helpen, als een stok bij het wande-

len over een moeilijk bergpad.

Het belangrijkste is dat je altijd naar

het gebed terugkeert om je geest en

je hart te ontspannen, te verwijden

en te vernieuwen. Dat is vaak een

strijd en een overwinning op jezelf.

Soms lijkt het erop dat je het gebed

elke dag opnieuw moet ontdekken,

alsof het de eerste keer is.

Oefen je in aanwezigheid

Mindfulness is populair omdat

onze levensstijl vaak zo weinig

mindful is. We zijn er met onze geest

en ons hart niet bij omdat we elders

zijn: in onze zorgen, onze plan-

nen, verleden of toekomst, of onze

media, games en apps… Zoveel din-

gen kapen op elk moment van de

dag onze aandacht.

Er zijn vele kleine manieren om je

aandacht en aanwezigheid opnieuw

te claimen: vertragen, pauzes inlas-

sen, even nietsdoen, bewust adem-

halen, even luisteren naar je zin-

tuigen, iets echt van nabij ob-

serveren, belangeloos naar iemand

luisteren…

Lees verder hiernaast

Enkele tips om je kalmte en

vrede te vinden en te bewaren
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In het kader van het pausbezoek aan de

jarige Leuvense universiteit geven we het

woord aan enkele academische personali-

teiten die paus Franciscus al persoonlijk

ontmoetten. We vroegen hen wanneer en

bij welke gelegenheid ze de kerkvorst spra-

ken en of hen iets bijzonders bijbleef. Op

welke wijze maakte de paus indruk op

hen? We peilen ook naar hun persoonlij-

ke verwachtingen van het pausbezoek.

In deze editie getuigt professor Chris

Gastmans, hoogleraar Medische Ethiek

Professor Chris Gastmans bij paus Franciscus (c) Vatican Media

en lid van de Pauselijke Academie voor het

Leven.

Sinds 2017 ontmoet ik paus Fran-

ciscus jaarlijks tijdens de vergade-

ringen van de Pauselijke Academie

voor het Leven. Deze Academie is

een netwerk van theologen, filo-

sofen, ethici, artsen en andere we-

tenschappers van over heel de we-

reld die zich beraden over ethi-

sche thema’s in de gezondheids-

zorg die vandaag de dag centraal

staan in Kerk en samenleving. In

2021 benoemde paus Franciscus mij

als vast lid van deze Academie. De

bijeenkomsten met de paus zijn al-

tijd strak geregisseerd. De paus geeft

een uitgebreide toespraak waarna er

de mogelijkheid is om hem indi-

vidueel te begroeten en de hand te

schudden. Het valt mij telkens op

hoeveel belang de paus hecht aan

deze ontmoetingen met mensen,

ook al is er weinig ruimte voor indi-

viduele dialoog. Franciscus houdt

tijdens deze ontmoetingen niet van

eerbetoon. Zijn medewerkers zeg-

gen meestal vóór de ontmoeting dat

hij er niet van houdt dat je voor

hem knielt of een buiging maakt.

Zijn voorkeur gaat uit naar een sim-

pele handdruk van mens tot mens.

Hiermee drukt hij zijn voorkeur

uit voor gewone menselijke inter-

acties, in plaats van klerikale plicht-

plegingen.

In het domein van de medische

ethiek zie ik dat Franciscus alle

ruimte geeft om zoekend op weg

te gaan naar meer dynamische vor-

men van ethiekbeoefening. In de

Pauselijke Academie voor het Leven

heeft hij plaats gemaakt voor vrou-

wen en leken, alsook voor men-

sen met andere geloofsovertuigin-

gen, zoals joden en moslims. Uit

respect voor hun godsdienstige ge-

bruiken worden de vergaderingen

van de Academie niet meer van don-

derdag tot zaterdag maar van maan-

dag tot woensdag gepland. Ook dat

illustreert de wens van Franciscus

om zich niet op te sluiten in een

kring van gelijkgezinden, maar om

in dialoog te gaan met andersden-

kenden. Ook wat betreft de thema’s

die in de Pauselijke Academie wor-

den besproken is sinds het aantre-

den van Franciscus een kentering

opgetreden. In plaats van exclusief

in te zetten op een binnenkerkelij-

ke standpuntbepaling inzake ethi-

sche vragen rondom het begin en

het einde van het leven – zeg maar

abortus en euthanasie – heeft de

Academie onder impuls van Fran-

ciscus ervoor gekozen na te denken

over de ethische aspecten van het

gebruik van artificiële intelligentie

(AI). Op deze manier wil Franciscus

een positief verhaal schrijven over

hoe technologie het leven van men-

sen waar ook ter wereld positief kan

beïnvloeden. Speciale aandacht gaat

dan naar de impact van AI op het le-

ven van de meest kwetsbare mensen

enophetmilieu.

Ik vind het bijzonder dat Francis-

cus België en de Leuvense univer-

siteit bezoekt. Na al wat er zich de

voorbije jaren in de Vlaamse kerk

en samenleving heeft afgespeeld,

kan ik mij voorstellen dat Francis-

cus België beschouwt als een nood-

gebied waar een veldhospitaal moet

worden opgezet om de spirituele

kwetsuren te helen. Ik ben daar-

om vooral benieuwd naar de woor-

den die Franciscus zal uitspreken

en naar de symbolische daden die

hij zal stellen. Ik hoop dat het geen

beleefdheidsbezoek wordt maar dat

de echte problemen en bekommer-

nissen langs beide kanten worden

benoemd in een sfeer van weder-

zijdsrespectenbemoediging.

Chris Gastmans

Gewoon Hoogleraar Medische Ethiek –

KU Leuven

Lid van de Pauselijke Academie voor het

Leven

PAUSBEZOEK 2024 – PROFESSOR CHRIS GASTMANS, PROFESSOR JAN DE VOLDER EN PROF. EM. JOHAN VERSTRAETEN

Een ontmoeting van mens tot mens

Hier getuigt professor Jan De Volder, do-

cent aan de Faculteit Theologie en Reli-

giewetenschappen en houder van de Cusa-

nus Leerstoel ‘Religie, Conflict en Vrede’.

Op 13 maart 2013 stond ik als corres-

pondent van het weekblad Tertio op

het Sint-Pietersplein voor een live-

uitzending met Canvas toen Fran-

ciscus zich voor het eerst aan de

wereld toonde met het memorabe-

le "Buona sera!". Ik zwijmelde even

toen ik die avond zijn naam hoor-

de: de Argentijnse kardinaal Jorge

Bergoglio was heimelijk mijn favo-

riet geweest voor het Conclaaf. Ik

schreef mijn ervaringen van die be-

wogen weken, tussen het ontslag

van Benedictus XVI en de eerste we-

ken van het nieuwe pontificaat, uit

in het boek ‘Een wonderlijk tweepau-

senjaar. Nieuwe zuurstof voor de kerk’

(Lannoo,2013).

Als docent aan de Faculteit Theo-

logie en Religiewetenschappen van

de KU Leuven en houder van de

Cusanus Leerstoel ‘Religie, Con-

flict en Vrede’ ben ik het pontifi-

caat van Franciscus van nabij blij-

ven volgen. Ik focuste daarbij op de

meer geopolitieke aspecten. Onder

Franciscus is de Heilige Stoel een

actieve en originele speler op het

internationale schaakbord. Consis-

tent verdedigt hij de vredesstem en

zoekt hij naar wegen van verzoe-

ning in de vele conflicten van wat

hij een ‘Derde Wereldoorlog die in

stukken en brokken wordt uitge-

vochten’ noemt. Hij doet dat on-

der meer in Oekraïne, Israël-Pales-

tina, Zuid-Sudan en Myanmar. Te-

gelijk trekt hij resoluut de kaart

van de slachtoffers van oorlog, on-

gerechtigheid, klimaatverandering

en van de globalisering. Te mid-

den van de vele binnenkerkelijke

uitdagingen houdt Franciscus stee-

vast zijn blik ook naar buiten ge-

richt en vertolkt hij op internatio-

naal niveau een evangelische stem,

met aandacht voor vrede, gerechtig-

heid, ontwapening en steekt hij in

woord en daad een hart onder de

riem van al wie aan de marge van de

Professor Jan De Volder bij paus Franciscus (c) Vatican Media

samenlevingleeft.

Ik heb het geluk gehad meermaals

Paus Franciscus te hebben ontmoet

en vannabij te hebbenmeegemaakt.

Dat gebeurde voornamelijk in de

context van interreligieuze en in-

terculturele ontmoetingen, georga-

niseerd door de gemeenschap van

Sant'Egidio. Steeds zag ik een kerk-

leider die zich niet laat kortwie-

ken door protocol en door de geplo-

genheden rond zijn functie. Fran-

ciscus is wakker, grappig, eigen-

gereid, origineel. Vaak onvoorspel-

baar ook. Ondanks zijn leeftijd en

de fysieke ongemakken die ermee

gepaard gaan, suft de kerkleider niet

en ontbreekt het hem niet aan am-

bitie. Ik ben gelukkig dat hij in

de nadagen van zijn pontificaat de

Leuvense Universiteit en ons land

nog met een bezoek vereert. Dat is

een opsteker voor alle christenen en

mensen van goede wil in ons land.

Professor Jan De Volder

Een evangelische stem op internationaal niveau

Johan Verstraeten, prof. em. Faculteit

Theologie en Religiewetenschappen.

Ik heb paus Franciscus kunnen

ontmoeten tijdens een bijzonder

colloquium in het Vaticaan dat ge-

organiseerd werd naar aanleiding

van het verdrag over het verbod

op kernbewapening (Nuclear Ban

Treaty) waarin de pauselijke diplo-

matie een belangrijke rol heeft ge-

speeld. Ik werd er diep getroffen

© Maîtrise / Bisdom Gent

door een getuigenis van één van

de overlevenden van Hirosjima. De

audiëntie vond plaats in één van

de mooiste zalen van Vaticaanstad.

Een aantal Nobelprijswinnaars zat

op de eerste rij. De paus nam de tijd

om alle aanwezigen persoonlijk te

groeten. Ik heb hem bedankt voor

zijn bijdrage tot de sociale leer van

de kerk en hij vroeg om voor hem te

bidden.

Maar minstens even belangrijk dan

de persoonlijke ontmoeting is voor

mij de studie geweest van de tek-

sten waarin Franciscus zijn visie

op kerk en haar maatschappelijk

engagement heeft uitgewerkt. Het

werd een ontmoeting met een paus

die in het denken en handelen van

de kerk een fundamenteel verande-

ringsprocesopgangbrengt.

In zijn apostolische exhortatie ‘E-

vangelii gaudium’ legde Franciscus

niet alleen de klemtoon op een

kerk die zich inspireren laat door

het evangelie, maar ook een kerk

die naar de mensen toegaat. Voor

hem is eenheid geen uniformi-

teit, maar een eenheid in diversi-

teit. Toekomstgerichte processen op

gang brengen is belangrijker dan

zich vastklampen aan een statische

visie op traditie. Vrede vraagt de

moed om conflicten te transforme-

ren. En vooral: direct contact met

armen en kwetsbare mensen is de

weg naar meer sociale rechtvaardig-

heid. Daarbij is rekening houden

met de realiteit belangrijker dan het

verkondigen van abstracte ideeën of

ideologieën.

In zijn encycliek ‘Laudato si’ werkt

hij een schitterende ethische en spi-

rituele visie uit op de samenhang

tussen sociale inzet en een enga-

gement voor het leefmilieu. Vol-

gens Franciscus moeten wij een

antwoord geven op zowel de kreet

vande armen als de kreet vande aar-

de.

In zijn encycliek ‘Fratelli tutti’

werkt hij een inspirerende visie uit

op de universele broederschap en in

tegenstelling tot de meeste officiële

teksten aarzelt hij niet om te citeren

uit bronnen buiten de kerk, bron-

nen uit de Orthodoxe, Anglicaanse,

Joodse en Moslim traditie. Zijn en-

cycliek getuigt ook van een bijzon-

dere zorg voor migranten en vluch-

telingen. Hij pleit voor een cultuur

van de ontmoeting. Volgens hem is

vrede niet alleen een taak van di-

plomaten, politici en experten (‘de

architectuur van de vrede’), maar

ook van iedereen die persoonlijk ‘de

kunstvandevrede’ontwikkelt.

Paus Franciscus heeft ook concre-

te stappen gezet naar een meer sy-

nodale Kerk en naar een gelovi-

ge ethiek waarin niet een strik-

te toepassing van de letter van

de wet, maar onderscheiding leidt

naar juistebeslissingen.

Door het grondig lezen van Fran-

ciscus’ teksten heb ik een paus

kunnen ontmoeten, die ongetwij-

feld binnen enkele jaren zal erkend

worden als één van de grote pausen

uitdekerkgeschiedenis.

Johan Verstraeten, Emeritus KU.Leuven

Een fundamenteel veranderingsproces
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Wie is Mieke Cantineaux ?

Ik ben afkomstig uit Oost-Vlaande-

ren en heb in Leuven gestudeerd.

Mijn man (afkomstig van West-

Vlaanderen) en ik zijn blijven “

plakken “ in Leuven en ook in de

St-Geertruiparochie getrouwd. We

zijn op de Martelarenlaan hier in

Kessel-Lokomenwonen.

Ik heb Germaanse filologie gestu-

deerd en theologie. Zodoende geef

ik al 25 jaar les Godsdienst en En-

gels in Sancta Maria in Leuven en ik

geef die twee vakken enorm graag.

Als jong meisje ging ik wekelijks

naar de mis, ofwel met mijn moe-

der, ofwel met mijn oma. Ik heb al-

tijd genoten van de sfeer tijdens een

mis – het meeste van het zingen.

Destijds was een misviering nog

echt eenrichtingsverkeer : de pries-

ter zei en deed alles op of rond het

altaar.

Toen mijn toekomstige man en ik

dan in Leuven naar UP (de univer-

sitaire parochie) gingen, was ik blij

verrast dat de leken veel meer in-

breng kregen. Toen we getrouwd

waren leerden we in Sint-Geertrui

de parochie kennen – toen onder

leiding van Jan Wuyts. Ik werd lec-

tor en ging meedraaien met de ca-

techese. Die jonge mensen van 12

zo een heel jaar door begeleiden

en ‘vormen’ tot ze de ‘grote dag‘

de handoplegging kregen van de

abt van Keizersberg, heb ik altijd

heel verrijkend gevonden. Onder

onze hoede groeiden die twaalfjari-

gen uit tot een hecht groepje en ze

dan bij hun Vormsel laten zegenen

met demeter en peter naast hen, dat

paktemijaltijd.

Tijdens de studie theologie ging

een enorme wereld open van ver-

diepte inzichten, ik heb alles gre-

tig ingenomen. Hier was ook einde-

lijk een platform voor vragen, dis-

cussie, verdieping. Ik herinner mij

als een van de meest ingrijpende les-

sen die van Jacques Haers, jezuïet

en bekend in deze parochie! Ik hoor

hemnog zeggen “dat je soms kwaad

mocht zijn op God – want we heb-

ben met God een dynamische rela-

tie!“

Omdat we kennissen hadden in

de parochie van Vlierbeek, zijn we

daar naar de abdijkerk gegaan. Ook

onze tweeling is daar van babytijd

af meegegaan op zondag. Ze leerden

er stil zitten en luisteren. Zelf had

ik enorm veel aan de preken van

pastoor Ivo. Ik keek daar wekelijks

naar uit en daarom bleven wij er

langgaan.

Hoe ben je dan in Sint-Francis-

cus terechtgekomen ?

Meerdere zaken zijn dat, zeker ook

door Lieven zijn manier van doen

Hij is erg uitnodigend in zijn om-

gang met mensen, nooit hautain.

Ik moet waarschijnlijk een keer op

hem durven afstappen zijn en ge-

vraagd of ik de tekst van een gebed

of homilie kon krijgen (omdat ik

die zo goed vond). Er zijn de fami-

lievieringen geweest….bv. de com-

munievieringen van onze kinde-

ren maar ook de Goede Vrijdagvie-

ringom15uurbv.

Ik ben enkele jaren terug beginnen

zingen op begrafenissen, o.m. in de

familie, van ouders van vrienden…

Dat is heel bijzonder en ik doe dat

graag. Ik denk dat ik waarschijnlijk

ook via Lieven bij het Sint-Francis-

cuskoor ben mogen aansluiten. Jul-

lie waren van de eerste keer warm,

verwelkomend. Ik voelde mij met-

een opgenomen! Zo mocht ik ook

eenseen“AveMaria“zingen.

Wat mij écht over de streep haalde

om niet meer of én eens naar Vlier-

beek én eens naar St-Franciscus te

gaan, is dat het Onze Vader hier op

’n gegeven moment wordt gezon-

...dat het Onze Vader hier op ’n gegeven moment wordt gezongen met alle mensen uitgenodigd rond het altaar én met de handen in

elkaar.

gen met alle mensen uitgenodigd

rond het altaar én met de handen

in elkaar. De allereerste keer dat ik

ditmeemaakte,paktehetmijenorm.

Het is zo intens en zo symbolisch.

Ik sta er elke keer blij verbaasd over

datallemensenditookdoén!

Het is lange tijd niet mogelijk ge-

weest om elke zondag te komen

omdat mijn ouders in een Rust-

huis in Affligem (bij Aalst) waren

(ik ben immers niet oorspronke-

lijk van hier) en ik ging woens-

dagmiddag én in het weekend naar

ginds met de auto… Ook met Pa-

sen of Kerstmis, worden we fami-

lie in Oost- of West-Vlaanderen ver-

wacht; de hoogmis hier in de paro-

chie meemaken, schiet er dan mee-

stalbij in.

Ik geef dolgraag godsdienst. Ik voel

ook de verantwoordelijkheid om

jongeren op de hoogte te brengen

wie Jezus van Nazareth was omdat

ze weinig of niets meer weten over

Jezus ! Leerlingen geloven dat Mar-

tin Luther King zijn ideeën over

evenwaardigheid zélf uitvond ter-

wijl hij gewoon een predikant was

dieJezus’ leervolgde !

Het is verbazingwekkend hoe je

de jongeren kunt boeien in de

godsdienstlessen. Ik heb mijn cur-

sus jaar na jaar verdiept, verbeterd

(denk ik toch). Ik begin met hun

vragen “ Heeft Jezus wel bestaan ?

“ ; “ Hoe zit dat met die wonderen ?

“ “Wat maken we nu van die Verrij-

zenis?“. Werkend met een film over

Jezus leggen we samen een weg af

en ze weten dan tenminste een ‘ba-

sis‘vanJezus’ levenenleer.

Vrouwen hebben sowieso veel voe-

ling met het leven en met zorg –

vrouwen zijn al altijd aanwezig ge-

weest in de kerk maar nog steeds

niet in leidinggevende functies…

Wellicht begint er ’t een en ander te

‘keren‘ en is het ook daarom dat ik

als vrouw voorganger kon worden

indezeparochie.

Mijn aanstelling als voorganger is

enorm warm en verwelkomend ge-

weest, absoluut deugddoend! Met

Lieven en Gaston klikt het. Ik heb

vele ideeën en heb het gevoel dat ik

samen met hen ’t een en ander zal

kunnen waarmaken. Het enige dat

ik me afvraag is of ik wel soms zal

kunnen solo zingen in de mis want

dat wil ik liefst ook blijven doen !

Ik ben enkele jaren terug beginnen zingen…

Op zondag 1 september heeft de

Poolse Katholieke Gemeenschap in

Leuven haar 25ste verjaardag ge-

vierd. Het centrum van de jubile-

umviering was de eucharistievie-

ring in de St.-Lambertuskerk en

daarna een feestelijke receptie naast

de kerk in de tuin van de deken van

Leuven. De mis werd voorgegaan

door de Poolse bisschop Jacek Grzy-

bowski van Warschau. De viering

werd bijgewoond door Belgische

priesters: E.H. Dirk De Gendt, de

vroegere deken van Leuven en E.H.

Patrick Maervoet, de tegenwoordi-

ge deken van Leuven en ook door

Anthony Jude Okafor, een priester

in de pastorale zone Kesselinde. Tot

de voorgangers behoorden even-

eens twee Poolse paters oblaten:

Wladyslaw Walaszczyk van Brussel

en Damian Kopytto, de coördinator

van het Poolse Pastoraat in België.

Er waren vertegenwoordigers van

verschillende Poolse, Vlaamse en

internationale gemeenschappen,

organisaties en instituties in de vie-

ring aanwezig zoals: mevr. Dag-

mara Jasińska, consul van de Re-

publiek Polen in het Koninkrijk

België; prinses Elisabeth Drucka-

Lubecka de Séjournet, voorzitter

van de Vaticaanse Stichting van Jo-

hannes Paulus II; dhr Wsewołod

Czencow, ambassadeur van Oek-

raïne bij de Europese Unie; dhr.

Mohamed Ridouani, burgemeester

van Leuven, dhr. Dirk Vansina,

schepen van openbare werken, res-

tauraties, jeugd en burgerzaken,

en mevr. Barbara Wojda, voorzitter

van de Poolse Bestuursraad in Bel-

gië. Ook vertegenwoordigers van

de Vlaamse St.-Lambertusparochie

waren aanwezig: dhr. Guy Delbar,

voorzitter van de kerkfabriek en

dhr. Paul De Becker, voorzitter van

deparochieploeg.

De feestelijke misviering was on-

dersteund door het jongerenkoor

“Laudato si”, dat samengesteld is

door de kinderen en jongeren van

de Poolse School EUREKA van Ma-

rie Sklodowska-Curie in Leuven in

samenwerking met Daskalia onder

de leiding van mevr. Ewelina Ko-

nings, die hun directrice, gods-

dienstleerkracht en ook eerstecom-

muniecatechiste was, en mevr. Ka-

tarzyna Vantomme, betrokken ou-

der van de Poolse school en mu-

ziekleerkracht in de Poolse muzi-

sche school in Leuven. Dawid Ma-

rusczyk heeft gezorgd voor het

prachtige orgelspel tijdens de vie-

ring.

Na de mis werd een gedenkplaat

onthuld, die in Polen werd gemaakt

voor het jubileum. Op de gedenk-

plaat werden de dankwoorden uit-

gedrukt door de Poolse Katholie-

ke Gemeenschap in Leuven in de

jaren 1999-2024: “Dankbaar voor

God, Onze-Lieve-Vrouw en de lo-

kale Vlaamse gemeenschap voor 25

jaar Poolse parochie in de St.-Lam-

bertuskerk te Heverlee”. Die woor-

den symboliseren hoe belangrijk de

Poolse Katholieke Gemeenschap in

Leuven is voor de Polen, die naar

hier komen van Leuven, Brussel en

Wallonië om hun geloof te kunnen

beleven in een jonge, dynamische

en enthousiaste kerkgemeenschap,

maar ook hoe dankbaar de Poolse

gemeenschap is voor de lokale kerk

vanLeuvenendestadLeuven.

Na de feestelijke eucharistieviering

werd een parochiepicknick gehou-

den met lekker eten, muziek, dans

engewoongezelligsamenzijn.

Ewelina Konings (lid van de Pool-

se parochieploeg, godsdienstleer-

kracht in BuSO Ter Bank, catechis-

te Poolse Eerste Communie in de

Sint-Lambertuskerk, pastor in Uni-

versitaireParochieKULeuven)

Foto is van de hand van dhr. Grze-

gorz Fiedorczuk, trouwe parochi-

aan van de Poolse parochie in Leu-

ven.

25 JAAR

Het ziveren jubileum van de Poolse Katholieke gemeenschap in Leuven
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